
 

Dagsorden for 
skolebestyrelsesmøde 
på Skjoldhøjskolen 
 
Dato: 4. oktober kl. 17-
20 i Personalerummet 
 
Der vil være en mad til 
mødet 
 
Særligt indbudte 
deltagere: 
Afbud:  
Fraværende:  
 
Mødeleder: Trine 
Sekretær: Henrik 

    

Punkter Indhold Ansvarlig Status 
for 
punkt 

Referat 

1.   
Velkomst 

 Henrik O  

2.  
Godkendelse af 
dagsorden  

 Trine B Godkendt 

3. Orientering fra 
elevrådet 

 
 
 

 O Elevrådet var forhindret i at deltage 



 

4. Ændring af 
styrelsesvedtægt 

Nedenstående forslag til ændrig i skolens 
styrelsesvedtægt, blev vedtaget på førstebehandling 
på foregående skolebestyrelsesmøde.  
 
For at ændringerne kan træde i kraft, skal det 
vedtages på indeværende møde.  
 
Ønske om øget medarbejderrepræsentation i 
skolebestyrelsen. 
Det fremgår af gældende styrelsesvedtægt, at der skal 
vælges 2 medarbejderrepræsentanter til 
skolebestyrelsen. Det er et ønske fra skolens MED 
udvalg, at der frem over vælges 2 repræsentanter for 
skoledelen og 1 repræsentant for fritidsdelen (SFO). 
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at øge 
medarbejderrepræsentationen til 3, skal det vedtages 
på to af hinanden følgende bestyrelsesmøder. 
 
Nedlæggelse af Økonomiudvalg 
Den afgående skolebestyrelses evaluering af de 
foregående 2 år endte ud enstemmighed vedr 
ulempen ved at have et økonomiudvalg som 
underudvalg til skolebestyrelsen.  
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at 
nedlægge Økonomiudvalget, skal det vedtages på to 
af hinanden følgende bestyrelsesmøder. 
 

Trine B Alle 3 punkter godkendt. Styrelsesvedtægten 
ændres herefter 



 

Suppleanternes deltagelse i skolebestyrelsens møder 
Det har længe været praksis i skolebestyrelsen, at 
suppleanter kan deltage i skolebestyrelsens møder på 
lige fod med de valgte – dog uden stemmeret. 
 
Såfremt denne praksis ønskes opretholdt, bør dette 
indskrives i Forretningsordenen. 
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at lade 
suppleanter deltage i skolebestyrelsesmøderne, skal 
det vedtages på to af hinanden følgende 
bestyrelsesmøder. 

5. Opsamling fra møde 
for skolebestyrelserne 
d. 23.9 

  O Oplæg ved Svend Brinkmann. Faldende trivsel 
blandt børn og unge. Bud på årsager kan være 
overdrevet fokus på individualitet. Vi er for lidt 
som alle andre og for meget som kun os selv. Når 
Alt er Muligt, falder ansvaret for fejl kun tilbage 
på en selv.   
Oplæg om "Den gode udskoling" ud fra et 20-60-
20 koncept.   
"Rettighedsskole" og med eleverne inddraget i et 
Rettighedsråd, herunder ophævelse af normal 
undervisning 10 uger om året - erstattes af 
temabaseret der udspringer af Rettighedsrådet   
Arbejdet i skolebestyrelsen med Principper: 
inspiration for vores arbejde. Flere principper 
opstår som følge af aktuelle udfordringer. I alle 
principper er der arbejdet med input fra 
elevrådet (Mårslet  skole). Inden budgetmødet en 



 

drøftelse af eventuelle temaer man ønsker at 
bruge økonomi på   
Oplæg fra Samsøgades skole er "Skolen i 
lokalsamfundet". Hvordan kan man præsentere 
skolen på en sådan måde, at den virker 
tillokkende at vælge til. Kan man åbne skolen op 
for andre fritidstilbud   
 

 
6. Præsentation af 
Skolebestyrelsens 
opgaver 

Herunder også mulighed for at de enkelte SB 
medlemmer kan fortælle om deres mål for 
skolebestyrelsens arbejde 

Trine D Vi er i dialog med Skole & Forældre om et oplæg 
om skolebestyrelsens arbejde. 
Skolebestyrelsens hidtidige fokusområder: 

• Skole/hjem samarbejdet. Hvordan kan vi 
arbejde med den gruppe forældre der ikke 
deltager aktivt i skole/hjem samarbejdet? 

• Hvordan når skolebestyrelsen ud til resten af 
forældrene? Kan man lade sig inspirere af 
arbejdet på Mårslet skole? 

• Ønsket om at sende arbejdet med principper 
i udvalg 

• Arbejdet med Lejrskoler, prioritering af 
økonomi,  

Fremtidige fokusområder: 

• Elevernes trivsel, herunder også situationen 
omkring uro 

• Sammenhængen mellem det almene og det 
specialiserede område, herunder delvis 
udslusning til specialklasser 



 

• Hvordan bliver skolen det naturlige valg for 
lokalområdet 

• Kommunikation mellem skole og hjem på 
klasseniveau 

• Skoledagens længde. Udnytter vi 
mulighederne godt nok? 

• Udskolingen – hvordan styrker vi trivslen? 

• Kan vi udfordre den måde vi arbejder på i 
skolebestyrelsen – flere drøftelser i færre 
grupper 

• Principper for arbejdets fordeling. Kan vi 
omtænke den måde vi bruger personalet på i 
de enkelte klasser? 

• Styrkelse af arbejdsmiljøet for personalet.  
• Er der positive erfaringer fra 

onlineundervisningen vi kan bruge. 
 
Kan man prioritere: 

• Elevtrivsel og modtagelse af nye elever 

• Skoledagens længde og anvendelse af to-
voksen ressourcer 

• Kommunikation på klasseniveau 
 
Trine og Henrik kommer med et bud på en 
prioritering 

7. Henvendelse fra Tilst 
Byfestival 

Vi har fået en henvendelse fra Tilst Byfestival. I lighed 
med 2022 ønsker de at vi bliver en del af festivalen i 
2023. 

Henrik D Skolebestyrelsen ønsker at prioritere arbejdet i 
vores egen byfestival – Sensommerfest – i 
samarbejde med Dagtilbud, grundejerforening 



 

Vi havde repræsentanter til møde med bestyrelsen d. 
27. september. På mødet vil vi fremlægge referat fra 
dette møde 

mv. 
Relevante klasser får mulighed for at deltage på 
dagen. 

7. Henvendelse fra 
kirken 

Menighedsrådet for Skjoldhøj kirke har henvendt sig 
til skolebestyrelsen for at få justeret samarbejde 
omkring dels konfirmationsforberedelsen dels det 
generelle samarbejde. 

Henrik B Skolebestyrelsen ønsker at understøtte 
orientering om konfirmationsforberedelse og 
tilbudsfag ligeligt. De øvrige punkter i 
henvendelsen afviser skolebestyrelsen. 
Skolens ledelse koordinerer udsendelse af 
information med kirken. 

8. Investeringsoversigt Med udgangspunkt i Forventet Regnskab pr. 1.10.22 
har Skjoldhøjskolen samlet set uforbrugte midler på ca 
4. mio kr. Heraf er der afsat ca 1,1 mio kr i 2023 til 
færdiggørelse af loftsprojektet. Hermed tilbagestår 
uforbrugte midler der kan indgå i skolens samlede 
investeringspulje. 
På baggrund heraf, indstilles til skolebestyrelsen en 
investeringsramme på 2 mio kr. 
Med udgangspunkt i en behovsafklaringsrunde på 
skolen, udarbejdes et endeligt investeringskatalog der 
omfatter: 

• Udskiftning af skolemøbler – etapevis på hele 
skolen 

• Minibus til SFO 

• Renovering af de lokaler der får udskiftet lofter 

• Forøget pulje til legeplads 
• Opkvalificering af medarbejdere 

(efteruddannelse) 

Henrik B Godkendt, dog med den tilføjelse, at der også 
ønskes investeringer i fysiske 
undervisningsmaterialer 

9. Budget 2023 Kort gennemgang af Byrådets budgetforlig for 2023. Henrik D Henrik laver i samarbejde med Trine et udkast til 



 

Herunder også drøftelse af overvejelser om 
høringssvar (Er sat på dagsorden i november) 

høringssvar som drøftes på 
skolebestyrelsesmødet i november 

10. 
Kort nyt, siden sidst 
SFO 
Undervisning 
Forældre 
Elever 
Andre/andet 

• Læringssamtale med B&U chefen   Mikkel, Trine og Jane deltager 

11. Eventuelt Henvendelse fra forælder  D Sagen blev drøftet. Trine giver en tilbagemelding 
til forældrene. Skolebestyrelsen ønsker at skolen 
drøfter temaet og efterfølgende giver 
skolebestyrelsen en orientering 

Status for punkt: O for orientering, L for læring og ny viden, D for drøftelse, B for beslutning.  


